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PROTOKÓŁ Nr XXXV/2016 

z XXXV sesji Rady Gminy Czerniewice, odbytej w dniu 30 stycznia 2017 r., 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Czerniewicach 

 

 

Liczba radnych: - 15. 

  

Radni obecni - 14: 

  

1. Goleń Grzegorz 

2. Grałek-Jarzębska Zofia 

3. Kaczmarek Benedykt 

4. Kępa Aleksandra 

5. Kępa Jarosław  

6. Koczywąs Wiesława 

7. Kościecha Paulina 

8. Jankowski Mirosław       

9. Lechowski Marian 

10. Pewniak Mirosław 

11. Pietrzak Grzegorz 

12. Rybak Wiesław 

13. Skoneczna Barbara 

14. Wiśnik Paweł 

  

Radna nieobecna: Kostrzewa Danuta 

według załączonej listy obecności. 

 

Ponadto w obradach udział brali: 

1. Bednarek Andrzej – Wójt Gminy 

2. Pawelec Marzena – Skarbnik Gminy 

3. Jóźwik Andrzej – Dyrektor Publicznej Szkoły Podstawowej w Lipiu 

4. Sitek Wojciech – Radny Powiatu 

oraz pracownicy Urzędu Gminy w Czerniewicach i sołtysi wg załączonej listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład zasobu mieszkaniowego gminy. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenie stawki tej opłaty. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu współpracy                               

z organizacjami pozarządowymi. 

8. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

9. Sprawy różne. 

10. Zgłaszanie wniosków i interpelacji przez radnych. 

11. Zapytania i wolne wnioski. 

12. Zakończenie obrad. 

 

Punkt – 1.  

Obrady XXXV sesji Rady Gminy Czerniewice otworzyła Przewodnicząca Rady Wiesława 

Koczywąs. Przewodnicząca Koczywąs powitała Wójta Gminy, radnego powiatu, dyrektora szkoły, 

radnych, sołtysów i pracowników Urzędu Gminy w Czerniewicach.  
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Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 15 radnych, listę 

podpisało 14 radnych, co oznacza, że obrady są prawomocne i Rada jest władna do podejmowania 

wszelkich decyzji i uchwał. 

 

Punkt – 2. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że porządek obrad radni otrzymali wraz                                    

z zaproszeniem na sesję.  

Zaproponowała wprowadzenie dodatkowych punktów: 

- jako punkt 4 – „Podjęcie uchwały o zmianie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy.”; 

- jako punkt 5 – „Podjęcie uchwały zmieniającej budżet gminy.”;       

- pozostałe punkty przesuną się o dwa. 

Innych wniosków ani uwag nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodnicząca Koczywąs poddała pod głosowanie wniosek                     

o zmianę porządku obrad. 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami „za” 

bez głosów „przeciwnych”, oraz „wstrzymujących” zmieniła porządek XXXV sesji Rady Gminy 

Czerniewice. 

 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Podjęcie uchwały o zmianie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej budżet gminy. 

6. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład zasobu mieszkaniowego gminy. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenie stawki tej opłaty. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu współpracy                               

z organizacjami pozarządowymi. 

10. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

11. Sprawy różne. 

12. Zgłaszanie wniosków i interpelacji przez radnych. 

13. Zapytania i wolne wnioski. 

14. Zakończenie obrad. 

 

 

Punkt – 3.  

Protokół poprzedniej sesji został opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej, był 

wyłożony do wglądu przed sesją, jak też była możliwość wcześniejszego zapoznania się z nim                    

u pracownika obsługującego Radę. Przewodnicząca Rady zapytała radnych, czy mają uwagi do 

jego treści?  

Ponieważ radni żadnych zastrzeżeń nie zgłosili, Przewodnicząca Koczywąs Wiesława 

poddała protokół pod głosowanie. 

Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu – 14 głosami „za” 

bez głosów „przeciwnych”, oraz „wstrzymujących” przyjęła protokół z XXXIV sesji Rady Gminy 

Czerniewice w przedstawionej wersji.  

 

Punkty – 4 i 5. 

Skarbnik Gminy przedstawiła propozycje zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerniewice na lata 2017-2030 oraz zmian budżetu Gminy na 2017 rok. 
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Nie zgłoszono pytań ani uwag. 

Skarbnik Pawelec przedstawiła projekt uchwały o zmianie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Czerniewice na lata 2017-2030, który Przewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie. 

Rada Gminy Czerniewice w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za”, bez głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę Nr XXXV/170/17 o zmianie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Czerniewice na lata 2017-2030, - która stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Skarbnik Pawelec przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy 

Czerniewice na rok 2017, który Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Czerniewice w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za”, bez głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę Nr XXXV/171/17 w sprawie zmian 

budżetu Gminy Czerniewice na rok 2017, - która stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt – 6. 

Inspektor Krakowiak przypomniała, że w dniu 20 grudnia 2016 r. Rada Gminy podjęła 

uchwałę określająca opłaty za pobyt dzieci w przedszkolu w czasie przekraczającym czas 

bezpłatnego nauczania tj. za 6, 7 i 8 godzinę. Organ nadzoru uważa, że podjęcie przez Sejm RP 

ustawy w dniu 1 grudnia 2016 r., jej ogłoszenie w dniu 8 grudnia 2016 r. i wejście w życie w dniu 

9 grudnia 2016 r. nie daje Radzie podstaw nadania uchwale wstecznej mocy obowiązującej tj. od 1 

stycznia 2017 r. ponieważ uchwała została opublikowana w dniu 22 grudnia 2016 r. Dlatego 

proponuje się wejście w życie uchwały po upływie 14 dni od dnia opublikowania w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Łódzkiego. 

Nie zgłoszono pytań ani uwag. 

Inspektor Krakowiak przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 

określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego prowadzonego przez 

Gminę Czerniewice w przedszkolach publicznych i oddziałach przedszkolnych, który 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie. 

Rada Gminy Czerniewice w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za”, bez głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę Nr XXXV/172/17 o zmianie uchwały                  

w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

prowadzonego przez Gminę Czerniewice w przedszkolach publicznych i oddziałach 

przedszkolnych, - która stanowi załącznik do protokołu. 

 

 Punkt – 7. 

Kierownik Jastrzębski wyjaśnił, że na sesji w dniu 28 listopada 2016 r. Rada podjęła 

uchwałę, która w zawierała zapis, że wójt upoważnia kierownika do wykonania czynności 

wynikających z niniejszej uchwały. Ta regulacja została zakwestionowana przez Wydział Prawny 

Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego. Zdaniem organu nadzoru jest to kompetencja Wójta a nie 

Rady. Proponuje się wykreślenie tego zapisu. 

Nie zgłoszono pytań ani uwag. 

Kierownik Jastrzębski przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Czerniewice, który 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie. 

Rada Gminy Czerniewice w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za”, bez głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę Nr XXXV/173/17 zmieniającą uchwałę                       

w sprawie wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Czerniewice, - która stanowi załącznik do protokołu. 
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Punkt – 8. 

Kierownik Jastrzębski wyjaśnił, że zmiana uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty wynika z potrzeby 

dostosowania stawki tej opłaty do przetargu, który dotyczył odbioru odpadów w 2017 roku.  

Proponuje się obniżenie stawki o 0,60 zł/os/m-c za odpady segregowane i 1,20 zł/os/m-c odpady 

niesegregowane. Proponowane stawki za odbiór odpadów:  

- segregowanych w wysokości 7,60 zł/os/m-c; 

- niesegregowanych w wysokości 15,20 zł/os/m-c. 

Nadal będą 3 worki, które były oraz dodatkowy brązowy worek na bioodpady. W punkcie 

selektywnej zbiórki odpadów komunalnych (PSZOK) znajdującym się na terenie oczyszczalni 

ścieków w Zagórach znajduje się 9 kontenerów. Spis kontenerów wraz ze szczegółową informacją, 

co do którego kontenera można dowozić zostanie przekazany sołtysom. Odbiór odpadów w 

PSZOK będzie w ramach ponoszonej przez mieszkańca opłaty w godzinach 8.00-15.00, po 

uzgodnieniu                 z pracownikiem.  

Zaproponowane stawki będą obowiązywały od 1 marca 2017 r. za który opłaty należy przekazywać            

w terminie do 10 maja 2017 r. Do dnia 10 marca 2017 r., za miesiące styczeń i luty płacimy 

zgodnie z aktualnie obowiązująca stawką w kwocie 8,20 zł/os/m-c za odpady segregowane. 

Na zakończenie Kierownik nadmienił, że duże opony ciągnikowe będą odrębnie odebrane 

przez inną firmę o terminach mieszkańcy zostaną poinformowani. 

Wójt Gminy wyraził zadowolenie, że obniżamy stawkę opłaty za odbiór odpadów 

komunalnych. Jednocześnie zasygnalizował, że od 1 lipca 2017 r. zmienia się ustawa regulująca 

sprawę odpadów komunalnych, ponieważ w dalszym ciągu w kraju jest niski wskaźnik segregacji 

odpadów. W związku z powyższym wzrosną opłaty za składowanie odpadów na wysypiskach 

śmieci z 20 euro za tonę, do 64 euro za tonę w 2020 roku. Na zakończenie Wójt Gminy zwrócił 

uwagę, że w przetargu brało udział kilka firm, co miało wpływ na wysokość stawek. 

Nie zgłoszono pytań ani uwag. 

Kierownik Jastrzębski przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej 

opłaty, który Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie. 

Rada Gminy Czerniewice w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za”, bez głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę Nr XXXV/174/17 zmieniającą uchwałę                       

w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki tej opłaty, - która stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt – 9. 

Inspektor Lewandowski przypomniał, że 28 listopada 2016 r. Rada Gminy podjęła uchwałę 

określającą program współpracy z organizacjami pozarządowymi. Również w tym przypadku 

Łódzki Urząd Wojewódzki w Łodzi zgłosił zastrzeżenia. Uchwała w obecnym brzmieniu 

obowiązywała przez kilka lat. Teraz zostaliśmy poinformowani o uwagach i zobowiązaliśmy się 

usunąć je na  najbliższej sesji. 

Nie zgłoszono pytań ani uwag. 

Inspektor Lewandowski przedstawił projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

przyjęcia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r., o działalności pożytku publicznego                                            

i o wolontariacie, który Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie. 

Rada Gminy Czerniewice w obecności 14 radnych, przy 14 głosach „za”, bez głosów 

„przeciwnych” i „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę Nr XXXV/175/17 zmieniającą uchwałę                   

w sprawie przyjęcia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami                      
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o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r., o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie, - która stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minut przerwy. Po przerwie obrady zostały wznowione.  

 

Punkt – 10. 

Wójt Gminy poinformował, że zajmuje się wieloma sprawami, dla zebranych interesujące 

mogą być następujące informacje: 

1) Podpisywał zwiększenie odstrzału dzików, (na odstrzał lisów pozwolenia nie są 

wymagane). 

2) Zimowe utrzymywanie dróg – inna organizacja w następnym sezonie. 

3) Reforma oświaty – przedstawił uzasadnienie projektu sieci szkół na terenie gminy                       

i poprosił zebranych o zgłaszanie uwag i opinii do przedstawionych propozycji wg 

załącznika do protokołu. 

Radny Kępa Jarosław zapytał, czy nauczyciele otrzymają odprawy? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że proponujemy utworzenie zespołu i nie przewidujemy wypłat 

odpraw dla nauczycieli. 

Radny Lechowski poruszył temat przechodzenia na emeryturę nauczycieli, którzy nabędą 

prawa emerytalne. 

Dyrektor Jóźwik zwracał uwagę na osobny budżet dla szkoły w Lipiu, oraz wkład pracy 

nauczycieli w przygotowanie wniosków w celu pozyskania pomocy naukowych. Przekazał obawy 

nauczycieli dotyczące przekazywania środków dla szkoły jako filii. 

Wójt Gminy wyraził zadowolenie, że nauczyciele dbają i walczą o szkołę. Ogromne 

pieniądze były przeznaczane na szkołę w Lipiu. Od czasu kiedy został wójtem zwracał uwagę na 

konieczność dokonywania bieżących napraw. W każdej szkole jest plac zabaw, w Lipiu trzeba 

jeszcze go doposażyć. Jednocześnie podkreślił, że w Czerniewicach jest większa potrzeba 

nakładów, co nie znaczy, że środki finansowe nie będą przeznaczane dla szkoły w Lipiu. Nakłady 

będą, bo np. odwołał się do słów dyrektora Jóźwika że, jedna ściana budynku szkoły nie została 

docieplona, więc trzeba ją docieplić. Zwrócił uwagę, że połączenie szkół w jeden zespół ułatwi 

organizację pracy, podpisywanie umów i rozliczanie z nauczycielami, oraz pracę księgowości (w 

tym kwestie VAT-u). Nie bez znaczenia dla reorganizacji jest zmniejszająca się liczba dzieci. 

Podkreślił, że projekty uchwał muszą zostać zaakceptowane przez kuratorium oświaty, które ma 

decydujący głos w sprawie organizacji szkół. 

Nikt więcej w sprawie oświaty nie zabierał głosu, więc Wójt Gminy kontynuował 

przedstawianie informacji o pracy w okresie między sesjami. 

4) Dużo czasu poświęca pozyskiwaniu inwestorów i podłączenia gazu.  

- W bieżącym tygodniu będą podpisywane umowy z inwestorem pod zakup ziemi (12 ha)                             

z przeznaczeniem pod budowę magazynów spożywczych dla sieci sklepów DINO.  

- Zgłosili się inwestorzy w sprawie kompostowni biodegradowalnych. 

Przewodnicząca Koczywąs, Wiceprzewodniczący Rybak, Rady Lechowski wyrazili 

negatywną opinię dotyczącą lokalizacji kompostowni na terenie gminy. 

Radna Grałek-Jarzębska poinformowała, że kompostownia jest w Konopnicy i też miała 

być nieuciążliwa dla mieszkańców, a wystarczy w pobliżu przejechać, żeby zobaczyć jak jest. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że zgłosili się inwestorzy. Dlatego informuje Radę, czym się 

zajmował w ostatnim czasie. To Rada zdecyduje, czy kompostownia powstanie na terenie gminy. 

 

 

Punkty – 11, 12 i 13. 

W połączonych punktach sprawy różne, zgłaszanie wniosków i interpelacji przez radnych 

oraz zapytania i wolne wnioski na wstępie głos zabrał Wójt Gminy i przypomniał zadania, które 

udało się zrealizować przez 2 lata (1/2 kadencji): 

1. Zdrowie: 
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- Od stycznia 2016 r. działa powołana przez gminę spółka Centrum Medyczne Czerniewice. 

Zainwestowano w nią jako kapitał założycielski kwotę 200.000 zł; 

- Wykonano dokumentację projektową remontu budynku Centrum Medycznego (w tym 

przewidziano przygotowanie miejsc pracy dla 2 stomatologów) za kwotę 23.000 zł. 

2. Oświata: 

- przy szkołach w Czerniewicach, Lipiu i Podkonicach Dużych powstały place zabaw; 

- doposażono oddziały zerowe za kwotę 206.000 zł; 

- do szkół przekazano 72 komputery za kwotę 351.000 zł; 

- wykonano dokumentację modernizacji budynku szkoły w Czerniewicach (od wiosny 

rozpoczynamy remont) 40.000 zł; 

- w budynku przedszkola w Czerniewicach naprawiono kanalizację i wentylację. 

3. Bezpieczeństwo publiczne 

- dofinansowano zakup 2 samochodów i sprzętu informatycznego dla policji; 

- OSP otrzymały sprzęt o wartości ponad 90.000 zł. 

4. Drogi: 

a. Równiarką wyrównano a następnie utwardzono gruzem i kamieniem drogi gruntowe. W 

tym celu zakupiono 2000 ton kamienia i 700 ton gruzu. W taki sposób wykonano 1 km 

drogi                w Nowej Strzemesznie oraz 1,8 km drogi w Chociwiu, inne odcinki 

poprawiano; 

b. Przebudowano drogę Krzemienica – Zubki Duże na odcinku 1,7 km za kwotę 437.000 zł; 

c. Przebudowano drogę Strzemeszna – Lipie o długości 2,2 km za kwotę 616.000 zł; 

d. Dofinansowano naprawę dróg powiatowych przebiegających przez teren gminy. 

Nowe nawierzchnie asfaltowe położono na odcinkach: Czerniewice - Wielka Wola 900 m, 

Czerniewice - Sadykierz 1200 m, Wólka Jagielczyńska - Stanisławów Lipski 350 m; 

e. Dofinansowano budowę chodników w Czerniewicach i Podkonicach Dużych; 

f. Ze środków własnych w kwocie 126.000 zł zbudowano drogę Stanisławów Studziński – 

Annopol Mały o długości 680 m; 

g. Wyznaczano granice geodezyjne dróg, 

h. Zakupiono 4 wiaty przystankowe do miejscowości Wale, Chociw, Podkonice i Lipie a 3 

wiaty wykonano we własnym zakresie do miejscowości: Stanisławów Studziński, Nowa 

Strzemeszna, Dąbrówka, ogółem za kwotę 50.000 zł; 

i. Wykonano projekt przebudowy dróg Czerniewice – Zagóry – Lipie oraz Podkonice – 

Chociwek, obecnie wykonujemy projekt drogi Lechów – Dąbrówka – Wielka Wola 

(odcinek 3950 m); 

j. Zakupiono drogowskazy tablicowe i znaki informacyjne za kwotę 18.000 zł; 

k. Wystąpiono do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad o wyrażenie zgody na 

ustawienie znaków na węzłach; 

5. Naprawiono przeciekający dach i odnowiono kilka pomieszczeń w Urzędzie Gminy                      

w Czerniewicach. Teren przy budynku utwardzono kostką i wykonano witacz.                                 

W najbliższym czasie zostaną zakupione 3 maszty na fagi. 

6. Świetlica wiejska w Czerniewicach (budynek OSP) - naprawiono dach i wymieniono okna 

od strony boiska. 

7. Świetlica wiejska w Walach - naprawiono dach. 

8. Świetlica wiejska w Stanisławowie Studzińskim – zakupiono stoliki. 

9. Świetlica środowiskowa w Podkonicach Dużych - dobudowano pomieszczenia                                    

i wyposażono w sprzęt niezbędny do funkcjonowania za kwotę 154.000 zł. 

10. W budynkach strażnic w Strzemesznie, Chociwiu i Czerniewicach wspólnie ze strażakami 

wykonano remonty pomieszczeń garażu. 

11. Uruchomiono oświetlenie uliczne na przejeździe przez trasę S8 w Zubkach.  

12. Wykonano projekt oświetlenia ulicznego miejscowości Studzianki i Chociw. 

13. Opracowano projekt studium wykonalności i złożono wniosek na odnawialne źródła 

energii. 

14. Wykonujemy projekty modernizacji oczyszczalni ścieków w Zagórach, ujęcia wody                        

w Dąbrówce oraz modernizacji ujęcia wody w Stanisławowie Studzińskim. 

15. Dokończono kanalizację sanitarną w Zubkach Małych. 

16. Wykonawca poprawił kanalizację w Podkońskiej Woli. 

Ogółem na inwestycje wodno-kanalizacyjne przeznaczono ponad 500.000 zł. 
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17. Naprawiono autokary dowożące dzieci do szkół. 

18. Zakupiono samochód na potrzeby urzędu, którym również dowozimy dziecko 

niepełnosprawne do przedszkola w Tomaszowie Mazowieckim. 

19. Zrewaloryzowano park w Lipiu za kwotę 665.000 zł (w tym dotacja z Wojewódzkiego 

Funduszu ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi stanowi kwotę 300.000 zł); 

20. W bieżącym roku będzie realizowana Aleja Rodu Lipskich i odrestaurowanie zabytkowych 

XVII wiecznych kapliczek. 

21. W Strzemesznie powstał skwer z kapliczką upamiętniająca obchody 1050 rocznicy Chrztu 

Polski i 360 rocznicę bitwy ze Szwedami pod Strzemeszną. 

22. Uporządkowano i ogrodzono cmentarz ewangelicki w Stanisławowie Studzińskim, 

zadbaliśmy o inne cmentarze ewangelickie znajdujące się na terenie gminy. 

23. Dofinansowano remont kościoła w Czerniewicach. 

24. Zorganizowano zajęcia dla dzieci i młodzieży: piłka nożna, piłka siatkowa, bilard, a także 

naukę gry na instrumentach. 

25. Emeryci i renciści realizują się w gminnym związku emerytów i rencistów. 

26. Zbudowano ścieżkę przyrodniczą „Czerniewicki smug”. 

 

Budżet Gminy w większości składa się z subwencji i dotacji na określone zadania. Jeśli 

otrzymanych środków nie wystarcza na zadania, to przeznaczamy środki z własnych dochodów.                   

Na zadania oświatowe w 2017 r., planujemy przeznaczyć 1,4 miliona zł środków własnych. 

Natomiast do zadań z zakresu pomocy społecznej 700.000 zł środków własnych.  

Budżet na 2017 r. to 23 miliony złotych po stronie dochodów z tego 1 milion złotych 

pozostaje na inwestycje. Pozostałe środki przeznaczamy na wydatki stałe.  

Na dzień 31.12.2014 r. zadłużenie Gminy wynosiło 3 548.000 zł.  

Na rok 2016 obniżono Gminie subwencję o 2.060.000 zł. Poza tym z uwagi na wysokie 

dochody na mieszkańca na podstawie 2014 roku liczone nie otrzymaliśmy dofinansowania z 

PROW na drogi: Czerniewice - Zagóry - Lipie oraz Podkonice - Chociwek.  

Z uwagi na trudną sytuację finansową w ubiegłym roku został zaciągnięty kredyt                       

w wysokości 1.700.000 zł, z tego na koniec roku na koncie gminy pozostał 1.000.000 złotych.  

Przez 2 lata spłaciliśmy kredyty zaciągnięte w poprzednich latach: w 2015 roku kwotę 

900.000 zł, a w roku 2016 kwotę 450.000 zł. 

Pomimo trudnej sytuacji opracowano i wdrożono dokumenty: 

1. Regulamin zamówień publicznych, 

2. Statut Gminy, 

3. Strategię Rozwoju Gminy, 

4. Zmieniano studium i plan zagospodarowania przestrzennego, 

5. Regulowano stany prawne nieruchomości i będą następne regulacje, 

6. Zmieniono koncepcję skanalizowania gminy, 

7. Opracowano program usuwania azbestu, 

8. Wykonano przeglądy obiektów budowlanych i założono książki obiektów, 

9. Przygotowujemy do opracowania rejestry dróg, 

10. Opracowujemy program rewitalizacji gminy. 

 

Od stycznia 2016 roku działa spółka Centrum Medyczne Czerniewice. Niektóre usługi są 

za odpłatnością: kardiolog, urolog, ginekolog, rehabilitant. Zakupiono urządzenia do wykonywania 

podstawowych badań USC, EKG. W budynku jest stomatolog. Działa punkt apteczny, ceny leków 

są porównywalne do cen w innych aptekach. W centrum Czerniewic działa apteka. 

W temacie informowania mieszkańców: 

1. Wydano kwartalnik; 

2. Zmieniono stronę internetową; 

3. Zakupiono 30 nowych oszklonych tablic dla sołtysów. 

 

 Nie udałoby się tego zrobić bez dodatkowych środków z Urzędu Marszałkowskiego                         

i Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. Wszystkie zadania udało się zrealizować dzięki 

zgodnej współpracy z Radą i za to zrozumienie podziękował radnym i sołtysom. 

 

Następnie w skrócie przedstawił zadania do realizacji: 
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1. Drogi 

- przebudowa odcinków Lechów – Dąbrówka – Wielka Wola (skrócenie trasy autokaru 

dowożącego dzieci); 

- Turobów – Stanisławów Lipski; 

- nakładka Czerniewice – Sadykierz w miejscowości Annów; 

- wyznaczenie geodezyjne ulic: Leśnej, Parkowej, Polnej oraz Zachodniej; 

- fragment ulicy Mazowieckiej do skrzyżowania z ulicą Południową i w kierunku drogi serwisowej 

oraz w stronę Lipia. 

2. Chodnik na ulicy Wschodniej w Czerniewicach. 

3. Założenie rejestru dróg. 

4. Regulacja stanów prawych. 

5. Budowa oświetlenia ulicznego. 

- projekt ulicy Wschodniej i ogłoszenie przetargu na oświetlenie w Chociwiu i Studziankach, 

wymiana lamp w Lechowie. 

6. Modernizacja kolejnych pomieszczeń w urzędzie (wymiana wykładzin i oświetlenia). 

7. Dokumentacja modernizacji hydroforni w Stanisławowie Studzińskim. 

8. Dobudowa klatki schodowej i sanitariatów na piętrze budynku Gminnego Ośrodka 

Kultury w Czerniewicach. 

9. Malowanie drugiej sali w OSP w Czerniewicach oraz remont podłogi. 

10. Remont sali OSP w Chociwiu.  

11. Remont budynku po szkole w Chociwiu z przeznaczeniem na lokale socjalne. 

12. Budowa odnawialnych źródeł energii. 

13. Wymiana pokryć dachowych. 

14. Odrestaurowanie zabytkowych kapliczek. 

15. Budowa placów zabaw w Stanisławowie Studzińskim, Wielkiej Woli oraz miejsc 

rekreacji. 

16. Projekty świetlic w Wielkiej Woli i Stanisławowie Studzińskim (pomieszczenia na 

zebranie z aneksem kuchennym i sanitariatami). 

17. Modernizacja i rozbudowa oczyszczalni ścieków w Zagórach. 

18. Kanalizacja w Studziankach.  

19. Wniosek o kanalizację Podkonic Miejskich. 

20. Odnowa centrum miejscowości Czerniewice. 

 

Wiceprzewodniczący Rybak wnioskował o wjazd do Czerniewic autobusów 

dalekobieżnych. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że najpierw musi zostać zakończony remont centrum                                             

w Czerniewicach. Następnie kontynuował przedstawianie zadań do realizacji: 

 

21. Zagospodarowanie terenu do gminnej spółdzielni. 

22. Regulacja stanów prawnych nieruchomości – zamiana lasu w Czerniewicach za las                   

w Dąbrówce. 

23. Wystąpiono o nieodpłatne przekazanie działek pod boiskiem sportowym                                        

w Czerniewicach. 

24. Prowadzone są rozmowy na temat uruchomienia lecznicy weterynaryjnej. 

25. Podpisano umowę na odbiór padłych zwierząt i wyłapywanie bezpańskich psów. 

26. Prowadzi rozmowy w celu pozyskania samochodu strażackiego. 

27. Zakup beczki do wywozu osadu. 

28. Remont starego ciągnika. 

29. Zakup kosiarki bijakowej do ciągnika. 

30. Materiały promocyjne i ustawienie masztów przed urzędem. 

31. Promocja terenów inwestycyjnych. 

 

Sołtys Lewandowski wnioskował o inwestycje w Chociwiu. Zapytał, gdzie będzie 

oświetlenie? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że jest wyznaczana droga i przygotowywana do realizacji                               

w następnym roku (od remizy OSP za posesję Walaszczyków). W przygotowaniu są kolejne drogi 
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do wyznaczenia geodezyjnego, a w dalszej kolejności do realizacji. Planuje w Chociwiu wykonanie 

drogi o nawierzchni asfaltowej w 2018 r. 

Sołtys Kaczmarek wnioskował o podwyżki dla sołtysów. 

Sołtys Jędrychowicz zgłosiła, że przez ostatnie lata sołtysi nie dostali żadnego długopisu. 

Radna i sołtys Skoneczna uważała, że sołtys wykonuje więcej pracy niż radny. 

Sołtys Walas prosiła o kostkę obok kapliczki. 

Sołtys Jędrychowicz wnioskowała o utwardzenie drogi w Dąbrówce w stronę Suchawy, 

oraz od posesji p. Kuty przejazd zapewnić. Poruszyła temat placu zabaw. 

Radny Lechowski wnioskował o utwardzenie odcinka 200 m, który pozostał w Zubkach 

oraz o naprawę drogi po kanalizacji. Zaznaczył, że mieszkańcy nie mogli doczekać się kanalizacji, 

a teraz kiedy została wykonana, nie chcą się podłączyć. Wnioskował o wycięcie drzewa 

owocowego (Stępowska). 

Sołtys Goska podziękował za tablice informacyjne. Poruszył sprawę drogi, oraz beczek 

przy drodze do Annopola. 

Sołtys Michalak proponował podłączyć Krzemienicę do oczyszczalni, wnioskował                          

o chodnik w Krzemienicy na odcinku od szkoły do kościoła oraz połączenie dróg obok gęsiarni. 

Sołtys Koper zapytał o plany donośnie drogi Mała Wola – Gaj? 

 

Mieszkaniec Studzianek wnioskował o uruchomienie rehabilitacji i opieki specjalistycznej 

w ramach NFZ. 

 

Wójt Gminy ustosunkował się do zgłoszeń: 

1. Rehabilitacja i specjaliści z NFZ takie miał założenie, jednak NFZ mają likwidować, 

czekamy na ogłaszanie konkursów, żeby pozyskać środki i dostosować pomieszczenia. 

Dopiero po tym będziemy mogli się ubiegać o kontrakty. 

2. Chodnik w Krzemienicy najpierw trzeba uregulować stany prawne i to jest robione. 

3. Drogi np. w Chociwiu (gęsiarnia) też wymagają uregulowania. 

4. Kanalizacja w Krzemienicy - najpierw trzeba zmodernizować oczyszczalnię                                

w Zagórach, żeby było gdzie podłączać.  

5. Kapliczki - to mieszkańcy sami budują i o nie dbają. Kostkę zdjętą w centrum 

Czerniewic możemy przekazać. 

6. Wycięcie drzewa – porozmawia z właścicielką. 

7. Obecnie w Dąbrówce nie ma działki na plac zabaw, trzeba zakupić działkę. 

8. Beczki przy drodze - zainteresujemy się tym tematem. 

Radny Goleń wyjaśnił, że 2 lata temu problem zgłosił. Okazało się, że właściciel sprzedał 

nieformalnie grunt a nabywca je tam pozostawił. 

9. Podwyżki dla sołtysów – w niektórych gminach sołtys jest zapraszany na 1 sesję                       

w kwartale. Spotkał się z wieloma głosami, że w naszej gminie sołtysów jest za dużo. 

Liczba mieszkańców zmniejszyła się od roku 1980 o 1000 osób. Sołtys ma niewielkie 

kwoty z tytułu inkasa, ponieważ mało zbiera podatku. 

10. Droga Gaj – Mała Wola sprawdzi, czy nie została ujęta w programie rewitalizacji. 

 

W temacie diet dla sołtysów Sołtys Sputowski Mirosław poparł stanowisko sołtysa 

Kaczmarka. Uważał, że radni dostali za duże podwyżki. 

 

 

Punkt – 14. 

Z uwagi na to, że porządek obrad został wyczerpany Przewodnicząca Rady Gminy 

Wiesława Koczywąs podziękowała zebranym za przybycie oraz aktywny udział w obradach i 

zamknęła XXXV sesję Rady Gminy Czerniewice. 

Obrady trwały od godziny 12.00 do godziny 15.00. Na tym protokół zakończono.- 

Protokółowała:                                                                         

                                   Przewodniczyła: 

mgr Katarzyna Krakowiak                       Przewodnicząca Rady Gminy  

Inspektor                                                                                                  

                           Wiesława Koczywąs 

 


